
Stengård Skole 
07.06.2013 

Anders Dinsen                    Afbud  
Henrik Stenkil  - mødeleder                 + 
Helene Holm             + 
Kenneth Kruuse  +    

Filip Lauritzen   +  
Sigrit Bilsted Pedersen   + 
Helene Persson   -   
Flemming Krogshave  + 
Laila Andersen                                        + 
Henning Bentzen  + 
Line Rask                                                +  
Jesper Kilbak, 9.b     +                               
Cecilia Calva,9.b                                     + 
Særligt indbudte: 
Bent Greve, tilforordnet  -   
Annette Jordan  afbud 
Dinah Peetz SFO leder   afbud 
Ny elevrådsformand  Jonathan Strange Kjeldsen fra 7.b. og Simon Larsen fra 7.a
    
   
 
Næste møde: Aftales på mødet – 1. møde i august/september. 

 
REFERAT 

Skolebestyrelses 9. møde torsdag, den 13.06. kl. 17.00 –21.00 på lærerværelset 
 

 
 

N
r. 

Emne Bemærkninger 
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Godkendelse af referat 
af møde 16.05.2013 

Velkommen til Simon og Jonathan og farvel til Cecilie og Je-
sper. 
 
Spørgsmål til penge til toiletter stilles af Henrik, besvares under 
meddelelser.  
Vedrørende tidlig indskrivning af elever. Der skal tages kontakt 
til dag-området om, at vi ønske at børnehusene orienterer os 
på lige fod som ved skoleudsættelser. 
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Meddelelser  
a) eleverne, herunder 
præsentation af det nye 
elevrådsformandsskab. 
b) lærere og pædagoger 
c) ledelsen, herunder 
feriefraværsstatistik 
d) skolerådsmødet d. 
3.06 v/Henrik 

Elever: 9. klasserne har haft sidste skoledag, det gik rigtig godt 
og de havde en fed dag sammen. Elevrådsformanden har op-
fordret til, at man godt kan have det sjovt uden at være grov. 
Det er lykkedes. 
Det har været svært at få elever til at komme til elevrådsmø-
derne. Det er normalt intra og sms der bruges som kommuni-
kationsmiddel. Der er ambition om vedtægter og mål for elev-
rådet, så det bliver nemmere at arbejde videre for kommende 
elevråd. 
Der er stor ros fra ledelsen til 9. klasserne for det flotte afslut-
ningsshow og den gode måde hvorpå karamel-kastning forløb. 
Lærerne: Der er mange børn der synes det er synd for kara-
mellerne at de bliver smurt ind i skum. 
Det går godt i lærergruppen, der er travlt, man prøver at ind-



hente den tabte tid, men det kan man ikke, selvom der prøves 
hårdt. Der er faldet ret godt ro på lærerværelset efter lockouten 
Der er travlhed med afgangsprøverne – der indtil videre er gået 
rigtig godt med flotte resultater. 
Pædagogerne: Der er startet ny 0.klasser op. Der er kommet 
ny struktur, hvor der arbejdes i årgangene, det giver mere ro. 
Der skal ikke koordineres så meget med så mange længere. 
Det er blevet nemmere at komme rundt om eleverne og følge 
op på de mål der sættes. 
Der har været lokalerokade og der er ved at komme styr på 
det. 
Der er kommet en ny pædagog, Anette fra bakkeskolen og 
Aniela går på pension. 
Der er stadig nogle problemer omkring åbningen ved stien, 
hvor der er for meget uautoriseret trafik. 
Der er SFO-sommerfest 23. august og bestyrelsen laver en 
kaffebar som sidste år. 
Spørgsmål om mad om eftermiddagen i SFO. Fremadrettet er 
det sådan at hvert team på skift har en uge, hvor man laver 
mad til hele SFO. Frokosten er tit og ofte en skive rugbrød og 
frugt. 
Ledelsen: Vi er kommet på toiletrenoveringspla-
nen/funktionsændringsplanen. Der vil blive bygget to toiletter i 
forlængelse af de allerede eksisterende toiletter. 
Vi er udfordret på plads. Det aftales, at der beregnes på, hvor-
dan toiletkapaciteten er i forhold til antal elever i de forskellige 
afdelinger. 
Statistik i forbindelse med elevers ferie ud over skolernes ferie. 
Elevernes fravær er 4% svarende til 8 dage. Det er et irritati-
onsmoment i forhold til den planlægning der ligger for under-
visningen. Det bliver specielt udfordrende i forhold til omlagte 
uger.  
Ved længerevarende elevfravær opfordrer eleverne til, at der 
kommunikeres ud, at skoleledelsen eller lærerne har kendskab 
til længerevarende fravær og, at det håndteres. 
Der er gang i skemalægningen og skemaerne kommer ud in-
den ferien. 
Ledelsen er i gang med at lave skolens kvalitetsrapport. 
Vi følger afgangsprøverne tæt i år, specielt pga lockouten og 
har prøvet at få indhentet så meget som muligt. Eleverne be-
retter, at de skriftlige prøver ikke har været bekymringsvæk-
kende fordi der har været terminsprøver som giver en tryghed. 
Det har været mere presset i forhold til de mundtlige prøver 
som ikke har været afprøvet før. 
Vi har modtaget en enkelt ny lærer fra Bakkeskolen. Vi har 
foretaget et lærerskifte som har givet noget uro fra en foræl-
dregruppe. 
Skolerådsmøde: Blev afholdt på Stengård Skole. nogle elever 
fra 7. klasse lavede en dramatisering af Napoleonskrigene som 
den del der handler om at fremvise skolen. Det har fået ros af 
bl.a. politikere og skolechef. 
Der var punkter på om den nye skolereform og om ledelserne 
er klædt på til den nye arbejdstidsaftale. Hvad vil man bruge 
lockoutpengene til var også et punkt. Der vil blive indstillet til 
BUU, at pengene bliver brugt til kompetenceudvikling i fht ele-
ver, lærere og ledelse. Der var også tale om hvad betyder det 



ifht økonomien i SFO med forældrebetalingen ved den nye 
reform. 
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Stengård Skoles værdi-
grundlag 
v/arbejdsgruppen 

Der er på tegnebrættet, at gruppen sætter en proces i gang for 
at få forældre, elever og medarbejdere til at definere hvad de 
hver især ser som skolens egenart og værdier. 
Lærerne har lavet nogle besvarelser på, hvad de ser som sko-
lens kerneværdier. Det følger skolens LUR (lokal udviklingsråd) 
op på. 
Værdigruppen sætter en proces i gang, hvor LUR, elever og 
forældre inddrages. 
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Ny skoleleder, drøftelse 
af stillingsopslag 
v/Henrik 

Der var nogle tilføjelser som bliver skrevet ind i det der sendes 
til skole-familieafdelingen 14. juni.  
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Endelig godkendelse af 
timefordelingsplan, her-
under erstatningsunder-
visning 

Vi følger vejledningen på de boglige fag og ligger på minimum 
på det praktisk-musiske område. Vi ligger på intet tidspunkt 
under minimum. 
http://www.uvm.dk/Om-
os/~/media/UVM/Filer/I%20fokus/Tema/Timetal/100908_minim
umstimetal_vejledende.ashx 
 
Timetallet godkendes (Timefordelingsplan for 2012-13 og 
2013-14 vedsendes til sammenligning) 
 
Erstatningsundervisningen gennemgås og det nævnes, at i 
kommende 2.Y, 5.C og 6.A udsættes dele af erstatningsunder-
visningen til skoleåret 2014-15 (det er ifølge udsendt direktiv 
fra ministeriet at udsætte erstatningsundervisningen, hvis den 
ikke kan gennemføres i skoleåret 2013-14) 
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Høring vedr. forslag til 
Politik for mad, måltider 
og bevægelse 2013 -
2016. Se link  
www.gladsaxe.dk/madog
bevaegelse 

På side 6: at skoler og kantiner begynder at indføre digitale 
betalingsmåder i kantinen. Vi hilser det velkomment og går ud 
fra at skolerne holdes udgiftsneutrale. Annette er blevet orien-
teret om, at det skal besluttes på BUU i juni, og derefter skal en 
skole og et omsorgscenter være prøve steder – skolen bliver 
Grønnemose Skole. Når det skal ud på alle institutioner i kom-
munen, så er den melding som foreligger lige p.t. at det er sko-
lerne selv som skal afholde udgiften til udstyret – det vil have 
en pris af ca. 20.000-25.000 kr. Det kommer tidligst til at virke 
for os til august 2014. 
Vi er gået sammen med Bagsværd og Skovbrynet skole om 
idrætsdage for 4.-9. klasse 
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Eventuelt  Eleverne ønsker forklaring på, at der er ”huller” i 
strømmen på skolen, hvor lyset går. Hvordan kan det 
være? 

 Æseløret – linket på porten virker ikke. Kan formatet 
moderniseres? Line Rask er i dialog med redaktøren på 
Æseløret omkring den udfordring. 

 Ipad-projektet:. Der inviteres til evaluering af det projekt 
i bestyrelsen i september/oktober. Der er kommunal 
evaluering på skoleudviklingsprojekterne i uge 45. 

 Formanden påpeger, at han oplever at der er mange 
børn der”kommer dryssende” efter kl. 8.00 hver mor-
gen. Her på skolen starter alle kl. 8.00 og alle starter 
samtidigt. 

 Sommerafslutningen på skoleåret nærmer sig. Ledel-

http://www.uvm.dk/Om-os/~/media/UVM/Filer/I%20fokus/Tema/Timetal/100908_minimumstimetal_vejledende.ashx
http://www.uvm.dk/Om-os/~/media/UVM/Filer/I%20fokus/Tema/Timetal/100908_minimumstimetal_vejledende.ashx
http://www.uvm.dk/Om-os/~/media/UVM/Filer/I%20fokus/Tema/Timetal/100908_minimumstimetal_vejledende.ashx


sen er på kontoret i ugen efter skoleafslutningen. Der vil 
være gæster fra Frankrig i hele ugen – de vil udeluk-
kende være i aula, kantine og lokalerne 1 - 13. 

 Til august kommer der Japanere på besøg – kommen-
de 7.b og 8.b er værtsklasser.(kommende 7.b er Japan-
klasse) 

 

 Mødedatoer for bestyrelsesmøder fremadrettet: Skole-
ledelsen kommer med et forslag med rullende dage. 
 

 1. møde efter sommerferien er mandag den 26. august 
kl. 19.00 – 21.30 

 
 
Line Rask 
 
     


